
Referat af bestyrelsesmøde i Grundejerforeningen Holme Syd 
 
Tidspunkt: 26. april 2023 
Sted: Hos Diana Mønniche, Holme Parkvej 198 
Referent: Peter Svenné Schmidt 
 
Deltagere 

Peter Corneliussen 20226155 pcorneliussen@te.com Holme Parkvej af 1990 
Diana Mønniche Eriksen 20717862 ruzo2000@gmail.com  Holme Parkvej af 1987 
Frank Arberg 40356784 frank@arberg.dk  Jelshøj 
Finn Skovsgaard 40147582 skovsgaard389@gmail.com Jelshøj 
Steen G. Hansen 24214623 holmeparkvej8@gmail.com Holme Bjerge  
Peter Svenné Schmidt 72201022 peter.schmidt@live.dk  Holmeparken 
 
Referat sendes til alle bestyrelsesmedlemmer samt til post@holme-bjerge.dk 
 
DAGSORDEN:  
 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 

a. Opfølgning på punkter 

 

2. Kassereren – Orientering. 

a. Indestående på bankkonto 

b. Kontingent indbetaling 

c. Budget 

d. Div. 

 

3. Status på grønne områder 

a. Trappen 

b. 2 udgåede træer 

c. Blomstereng 

d. Stierne 

e. Høje træer 

f. Høje træer ved Boutrup mod fredskov 

 

4. Status på oprensning af søer 

a. Peter giver en status på kommunens planer for søerne 

 

5. 5-Årsplan 

a. Revidering af eksisterende punkter 

b. Evt. nye punkter 

 

6. Planlægning af repræsentantskabsmøde 

a. Dato 

b. Sted 

 

7. Eventuelt 

 
 
  



Ad 1) Godkendelse af referat fra sidste møde 

Referat fra seneste bestyrelsesmøde den 20. september 2022 blev underskrevet af de tilstedevæ-
rende bestyrelsesmedlemmer, der deltog på mødet. 
 

a) Opfølgningspunkter fra sidste møde blev taget undervejs som en del af dette mødes dags-
orden. 

 
  
 

Ad 2) Kassereren - Orientering 

a) Indestående på grundejerforeningens bankkonto er p.t. kr. 339.930, men der er lige modta-
get en større faktura fra gartnerfirmaet, så saldo efter den snarlige betaling heraf vil være 
kr. 273.970. 

b) Kontingent fra en af vores parcelforeninger udestår på grund af et formandsskifte, men er 
meget snart på vej. 
Når dette kontingent er modtaget, vil Diana sende årsregnskabet til opstilling hos forenin-
gens revisor Daniel. 

c) Diana gennemgik posterne i udkast til budget 2023, hvor der lægges op til at fastholde det 
årlige kontingent på kr. 400,- pr. husstand. Budgettet skal fremlægges på repræsentant-
skabsmødet i juni måned. 

 

Ad 3) Status på grønne områder 

a) Trappen fra stamvejen ned til stien under Ringvej Syd er blevet repareret med udskiftning 
af flere sten. 

b) De 2 udgåede træer samt 2 mere, der blev fundet under gartners gennemgang, er blevet 
fjernet sammen med andet tyndt eller udgået buskads. 

c) Blomsterengen, der sidste år blev anlagt billigt som et forsøg blev ingen succes og er derfor 
ikke genetableret. Frank vi i stedet bede vores gartnerfirma om at skabe lidt mere vild natur 
ved at lade udvalgte felter stå med højt græs og blomster. Især en stor uklippet cirkel bag 
busstoppestedet ved indkørslen til Holme Parkvej blev af mange beboere set som rigtig 

smuk og ønskes gentaget. 

d) Vores gartner har første gang foretaget en brænding af vores 900 meter stiers kanter med 
en såkaldt Power Rake, der samtidig med kantbrændingen jævner stierne ud. Det ser ud til 
at have haft en god effekt og vi beder om at få dette fortsat flere gange årligt. 

e) Vi har også fået beskåret nogle høje træer og en del buskads på vores arealer, hvor vi er 
forpligtede til at holde bevoksningen nede på maksimalt 4 meters højde. For at holde om-
kostningerne nede skete en del af beskæringen maskinelt og ret voldsomt. En del beboere 
har derfor været utilfredse med at se de efterladte grene flossede i toppen. Alt tyder dog på 
at det hele bliver pænt snart når forårets vækst i løv og grene igen sætter ind. 
Andre beboere har samtidig rost, at arealerne efter beskæringerne forekommer mere lette 
og åbne. 
Vi har dog bedt gartnerfirmaet om manuel at reparere lidt på ca. 20 strittere, der stikker ud i 

forhold til resten. 

 

Ad 4) Status på oprensning af søer 

Peter Corneliussen fortalte om dialogen med Aarhus Vand, der som led i en fornyelse og kapaci-
tetsudvidelse på regnvandsbassinerne arbejder på at få aftaler med Aarhus Kommune om renove-
ring af vores 3 søer. Der kommer nok lidt ændringer i ambitionerne med fornyelsen, da søen nær-
mest ringvejen er udlagt som mose, men vi håber og tror stadig, at der til efteråret bliver påbegyndt 
en fornyelse – herunder fjernelse af en del pil og tagrør, der er ved at overtage bassinerne. 

 



Ad 5) 5-Årsplan 

a) Vi talte om den løbende 5-års plan, hvor vi måske ikke får behov for selv at betale for op-
rensning af søer. Vi har dog for en sikkerheds skyld beholdt denne store post men flyttet 
den til næste års plan/budget. 

b) Nye punkter på planen er afbrænding af græs i kanterne af stierne. 

 

Efter Dianas redigering ser planen herefter således ud: 

  2022/2023 2023/2024 2024/2025 2025/2026 2026/2027 2027/2028 

Græsslåning af arealerne 21.000 21.000 21.000 21.000 21.000 21.000 

Græsslåning af stier 17.000 17.000 17.000 17.000 17.000 17.000 

Afbrændring af græs i kanterne 
af stierne 

12.500 25.000 25.000 25.000 25.000 25.000 

Nyt grus til stierne     25.000     25.000 

Reparation/udskiftning af bænke   1.000     1.000   

Beskæring/vedligeholdelse af 
træer 

20.000 20.000 20.000 20.000 20.000 20.000 

Oprensning af søerne     150.000       

Fredskov vedligeholdelse   15.000         

Nye træer og vandning heraf   25.000         

Biodiversitet   15.000         

Dræning ved søområdet     3.000       

I alt  70.500 139.000 261.000 83.000 84.000 108.000 

 

 

Ad 6) Planlægning af repræsentantskabsmøde 

Peter Corneliussen vil igen kontakte Folkehuset Holme for at låne lokale til repræsentantskabs-

møde. Alt efter mulighederne med lokale stræber vi efter at få mødet lagt en tirsdag eller en ons-

dag mellem den 6. juni og den 15. juni. Alle beboere under grundejerforeningen er velkomne på 

mødet.  

 

Ad 7) Eventuelt 

Der var ingen der havde yderligere punkter. 

  



 

 

 

Godkendelse af dette referat ved tilstedeværende bestyrelsesmedlemmer på førstkommende be-

styrelsesmøde efter dette repræsentantskabsmøde: 

 

Holme, den ______________________________ 

 

 

 

_______________________________ _______________________________ 

Frank Arberg (Jelshøj) Finn Skovsgaard (Jelshøj) 

 
 
 
 
_______________________________ _______________________________ 

Diana Mønniche (Holme Parkvej af 1987) Peter Corneliussen (Holme Parkvej af 1990) 

 

 

 

_______________________________ _______________________________  

Steen G. Hansen Peter Svenné Schmidt (Holmeparken)  
 


